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Zápis ze zasedání  

Studentského parlamentu Plzeňského kraje 

24.2.2023 

 

Hosté:  

• pan hejtman Rudolf Špoták 

• náměstek hejtmana pro oblast školství a sportu, Ing. Roman Kroc 

• vedoucí odboru školství, mládeže a sportu, JUDr. Jaroslava Havlíčková 

• paní ředitelka SVČ RADOVÁNEK, Bc. Eva Tischlerová 

 

Zasedání zahájeno ve 12:05 

1) Úvodní slova hostů 

a) Nejprve k plénu promluvil pan hejtman, který vyzdvihl to, že se jednalo o významné 

zasedání v rámci spolupráce studentů s vedením kraje 

b) Následovala úvodní řeč paní Havlíčkové, ta se zmínila o tom, že je ráda za vysoké 

procento zastoupení SŠ na tom zasedání (které bylo snad do jisté míry podmíněno 

noblesou prostoru, snad náhodou, z mnoho škol v současnosti bohužel zástupce 

nemáme) a dále řekla pár slov k technickým soutěžím, které momentálně probíhají, 

zejména pak k technické olympiádě. 

c) Slovo pana Kroce, ve kterém mluvil o tom, že naše aktivita jakožto studentů je 

důležitá, ale neměli bychom se nechat zatáhnout do politických bahen, která jsou 

prosycena ideologiemi, jež rozpoutávají bouřlivé debaty a spory ve společnosti. Měli 

bychom se snažit o to, abychom si vyjednali silné, nezávislé postavení ve společnosti 

a mohli tak pracovat efektivně, nejen jako parlament, ale jako aktivní mladá generace. 

Také bychom se měli snažit urovnat vztahy ve společnosti, zejména mezi námi 

mladými. 

• Kraj nás podpoří v našich projektech mezinárodní spolupráce, již dnes zahraniční 

návštěvy často zavítají na krajské soutěže. Nadějně se jeví spolupráce s 

Chorvatskem, Ukrajinou, Portugalskem. 

2)  Úvodní slovo předsedkyně 

a) Poté již se ke slovu dostala Předsedkyně Anežka Tetřevova, která pro hosty ve 

stručnosti shrnula momentální složení a organizační strukturu parlamentu. 

3) Slovo mediálního týmu 

a) Následovalo krátká rekapitulace aktivit mediálního týmu od posledního zasedání, 

o které se postaral jeho předseda Daniel Boltík. Vyšly příspěvky o dnech otevřených 

dveří na středních školách v kraji, probíhají práce na avizovaných projektech. 
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b) Dalším bodem, o kterém mluvil byl průzkum, který jsme společně začátkem února 

připravili. Ten se zaměřil na to, do jaké míry jsou studenti na školách seznámeni 

s obsahem minimálních preventivních plánů, kterými by se měla řídit každá škola 

a které mají mezi studenti provést osvětu v oblastech sexuální výchovy, výchovy 

ke zdraví a oblastmi s těmito spojenými. 

4) Minulé, přítomně a budoucí plány SPPK (Anežka Tetřevová) 

a) Na to navázala Anežka, která ve stručnosti shrnula projekty, které jsme jako 

parlament vypracovali, například projekty střední školy očima studentů; dnes již sérií, 

Zavolíme (krajské, městské a zejména prezidentské); červnová beseda s tehdejším 

generálem, dnes již zvoleným prezidentem, Pavlem na téma bezpečnosti v Evropě 

nebo YouthConference v Regensburgu. 

b) Na to navázaly projekty probíhající, kterými jsou: 

• Mediální gramotnost, inspirovaná našim starším projektem finanční gramotnosti, 

kde se budeme zabývat médii veřejnoprávními i soukromými, sociálními sítěmi, 

tím, jak ověřovat fakta apod. 

• Charitativní jarmark "děti dětem", resp. "studenti studentům". To je možnost 

spojit se, poukázat na konkrétní problémy, kterým současný i budoucí svět bude 

čelit. Do projektu bychom chtěli zapojit i přednášky, workshopy a další. 

• Dotazník MPP: Anežka představila podrobněji již zmíněný dotazník, ke kterému 

jsme sbírali data během měsíce února, ukázala nám, jak velké množství dat jsme 

získali (přes 2,5 tisíce respondentů), dotazník byl rozčleněn na celky; prvním byly 

omamné látky – alkohol, cigarety a marihuana, u nich je možné z dat pozorovat 

(nepříliš překvapivý) trend seznamování se s nimi na hranici základní a střední 

školy. Dalším tématem bylo vzdělání v oblasti sexuality a to, zda se studenti 

setkali se sexuálním nátlakem. Dále také zkušenosti s xenofobií, rasismem a 

s těmito často související šikanou. 

• Parlamentní výměna zkušeností. V souvislosti s tím, jak se zvyšují počty 

fungujících studentských organizací v česku i v Evropě, vyvstává příležitost 

výměny zkušeností s fungováním těchto společenstev na republikové i 

mezinárodní úrovni, to jak ve formálním, tak také zejména v neformálním 

vzdělávání, ve kterém naše republika patří na vrchol v mezinárodním měřítku. 

Kontakty v rámci Evropy máme k dispozici jednak přes SVČ RAADOVÁNEK, ale i 

přes zmíněnou mládežnickou konferenci v Regensburgu. Vše by poté směřovalo 

ke konferenci o neformálním vzdělávání, která se uskuteční v červnu 2024 v Plzni 

pod záštitou RADOVÁNKU. V rámci té by bylo možné obsáhnout i právě 

zmíněnou parlamentní výměnu zkušeností. 

5) Kamil Černý – vyjádření k výměně zkušeností a dále krátce k PDM ČR 

a) Kamil krátce shrnul informace o PDM, aktuální stav. Nejpodstatnější byla zmínka o 

tom, že se chystá další seminář s ombudsmanem na téma práv dětí. Dále se vrátil k 

předchozímu tématu a hovořil o tom, že v současnosti probíhá jednání s národními 

parlamenty v dalších státech a pak také o snaze o vznik parlamentů ve všech krajích, 

kde tomu tak ještě není. 

6) Proslov paní ředitelky Tischlerové 

a) Vyjádřila se k tomu, že je důležité bavit se tom, jak zpříjemňovat prostředí ve školách, 

že pracovní trh se dnes se vzděláváním a zájmem studentů rozcházejí a dochází k 

nedostatku kvalifikovaných pracovníků v určitých oblastech. Parlament je součástí 
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neziskové struktury, měl by si tedy zachovat apolitičnost a zabývat se zejména 

tematikou udržitelnosti sociální, dále pak i ekologické ekonomické. 

b) Paní ředitelka také poděkovala za dosavadní práci končící koordinátorce Simoně 

Andersové, která odchází na mateřskou dovolenou a přivítala oficiálně naši novou 

koordinátorku Alenu Hadravovou. 

c) Dále vyzdvihla ochotu krajských zástupců i zástupců samotného RADOVÁNKU nám 

pomáhat a spolupracovat s námi. 

d) S paní Havlíčkovou se shodly na tom, že je podstatné ještě oslovit zbytek škol, jejichž 

zastoupení nám zatím chybí, na čemž pracujeme. 

 

e) Na závěr první části zasedání Anežka poděkovala Simoně za její skvělou práci pro 

parlament a předaly jí spolu s Magdalenou Fialovou drobné dary za nás, studenty. 

 

Přestávka 13:05-13:40 

 

• Po pauze následovala druhá část, která se vedla spíše formou diskuse. 

7) Diskuse 

a) Došlo k postupnému projití připomínek, které se v průběhu zasedání naakumulovaly, 

například dalším návrhům a vývoji v oblasti Erasmu. Dále přišlo slovo na možnost 

zdokumentovat situaci ve válkou zmítané Ukrajině očima dětí, což by však bylo 

možné spíše pouze v případě, že dojde k uklidnění konfliktu. 

b) Na to jsme navázali, pro potřeby zápisu poněkud nevýznamnou, avšak zajímavou, 

debatou ohledně integrace ukrajinských uprchlíků, resp. Zejména dětí a studentů. 

c) Ondřej Zábran – zájemci o pomoc s organizací Prezentiády, nechť se mu přihlásí. 

• Zasedání zakončeno čtením vtipných "identifikací", která někteří účastníci 

průzkumu uvedli (např. bojová helikoptéra, kulomet AK-47, Braník 2 l PET láhev; 

pozn. tajemníka) 

Konec zasedání ve 14:25 

      

Zasedání se zúčastnilo 42 členů 

Zapsal tajemník Petr Měsíček 

 

 

 

 


